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Abstract: Did the Great War, defeat, revolution and the regime change in 1918 represent a major breakpoint in the long history
of parliamentarism? The social and political upheavals –changing the voting system and the Constitution– has had a significant
impact on political behaviors. In 1918, the parliamentary world, unlike the general architecture of partisan politics who has
remained surprisingly stable, encountered significant changes in terms of recruitment. But, looking at it with finer indicators, the
situation seems also, here, to be one of a great stability, and the processes of a cleaved modernization, already existing during
the Empire, persisted.
Stellten die Konsequenzen des Großen Krieges und die Umbrüche im Jahre 1918 einen großen Durchbruch in der langen
Geschichte des deutschen Parlamentarismus dar ? Die sozialen und politischen Umwälzungen – Änderung des Wahlrechts
und neue Verfassung – hatten einen signifkanten Einfuss auf das politische Verhalten. Obwohl die allgemeine Architektur des
Parteiensystems überraschend stabil geblieben ist, waren die Rekrutierungsveränderungen innerhalb der parlamentarischen
Sphäre signifkant. Auch wenn man sich für die feineren Indikatoren interessiert, ist hier der Eindruck von Stabilität sehr stark.
Die Prozesse einer gespaltenen Modernisierung, die bereits im Kaiserreich existierten, haben auch in dieser Zeit weiter
bestanden.
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